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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyibe került a magyar adófizetőknek a Kit. 
bevezetése?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Kalandosra sikerült a kormányzati igazgatásról szóló 2018. évi CXXV. törvény bevezetése. Idén
március  1-jén  lépett  életbe,  de  csak  március  15-én  kezdték  meg  az  új  jogszabály  szerinti
munkaszerződéseket a munkavállalókkal megismertetni. Sok háttérintézményben csak március 18-
án  került  sor  a  munkaszerződések  kiosztására.  Mivel  öt  napot  adott  a  munkáltató  dolgozóinak
döntésük meghozatalára, ezért még nincs pontos adat arról, hogy hányan nem fogadták el az új
munkafeltételeket. Eddigi adataink szerint, több tízezren választották a végkielégítést és váltak meg
munkahelyüktől.  A kapkodás  jól  mutatja,  hogy  mennyire  nem  volt  átgondolva  az  egész  Kit.
bevezetése.  A végkielégítés  adta  lehetőséggel  sokan éltek,  akik  egyébként  is  nyugdíjba  mentek
volna,  így  a  közszférából  több  ezren  „ajándék”  pénzzel  szálltak  ki.  A  lemondást  választó
kormánytisztviselők  és  állami  tisztviselők  másik  nagy  csoportjának  van  konkrét  elképzelése  a
jövőjét  illetően.  Ezek  a  munkavállalók  voltak  azok,  akik  a  munka  nagyobbik  részét  vitték  a
hivatalokban,  mert  hatalmas  munkatapasztalattal  bírnak,  de  ami  még  fontosabb,  akarnak  is
dolgozni.  Ezektől  a  dolgozóktól  jelenleg  megválik  a  közszféra,  pedig  sok  most  megüresedett
álláshelyet kénytelenek lesznek betölteni, ugyanis vannak olyan hivatalok, ahol komplett osztályok
álltak fel. Leszögezhető, hogy a tapasztalt munkavállalókat pályakezdők fogják váltani. Ez a lépés
számokban nagyon nehezen kifejezhető, mert az új dolgozókat be kell tanítani, illetve a hivatali
elvárásnak megfelelően a kötelező közigazgatási vizsgákat le kell tenniük. A személyi változásokkal
együtt  járó  betanulási  idő  a  munkahelyeken  hatalmas  feszültségeket  generál,  mivel  a  maradó
dolgozóknak még a helyettesítés  és  a  betanítás  nyűgét  is  el  kell  viselni.  A Kit.  már  nem teszi
lehetővé a helyettesítési pótlék kifizetését, ezért borítékolható, hogy az elkövetkezendő időszakban



a megnövekedett elvárások miatt még tovább fog erodálódni a közszféra.

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy miként próbálják megakadályozni
a közszféra összeomlását? Mikor fognak végre túlórák helyett normális bérezést nyújtani az
ott dolgozóknak?

Várom érdemi válaszát!

Budapest, 2019. 03. 27.

Tisztelettel,

Magyar Zoltán

országgyűlési képviselő
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